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Partners van het Nederlands Team Sportklimmen Partners nationale wedstrijden
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IJsklimmen  
in Nederland

Heb je opmerkelijk expeditienieuws?  
Stuur een mail naar ceat@nkbv.nl.

Twee Duitsers
In Stand van Hoogtelijn 1/2021, pagina 5, 
spreekt Peter Daalder over vier Duitse 
alpinisten die als eersten de noordwand 
van de Eiger beklommen. Dat is onjuist. 
De twee Duitsers Heckmair en Vörg 
klommen samen met de Oostenrijkers
Heinrich Harrer en Fritz Kasparek.

Onder redactie van Naomi Persoon

Crimptonite nieuwe supplier 
Nederlands Team

Vorig jaar was ze er al dichtbij toen  
de lockdown in Frankrijk werd  
afgekondigd, maar inmiddels is het 
haar gelukt: Line van den Berg, oud-
deelnemer van de NKBV Expeditie 

Academie, hee� meerdere D11’s  
gedrytoold. Daarmee is ze de tweede 
Nederlandse na Marianne van der Steen 
die dit hoge niveau hee� behaald.  
Lees erover via nkbv.nl/drytool11.

Goed nieuws voor de atleten van het Nederlands Team 
Sportklimmen: de European Cup Boulder in het Oosten-
rijkse Klagenfurt en de World Cup Boulder in Meiringen 
(Zwitserland) gaan door. Eindelijk weer internationaal  
klimmen! Natuurlijk vinden de wedstrijden plaats onder 
strikte voorwaarden en met strenge coronamaatregelen. 
Het is een welkom en belangrijk moment voor het Nederlands 
Team. Behalve dat de atleten weer wat wedstrijdroutine 
opdoen, is het ook van belang wedstrijden te klimmen om 
aanspraak te kunnen maken op extra plekken voor World 
Cups in 2022. Volgend jaar wordt het quotum voor het  
aantal klimmers op World Cups namelijk teruggebracht 
naar standaard twee per land. Op basis van de World Cup 
ranking kunnen extra plekken worden verdiend. Lees er 
alles over op nkbv.nl/klagenfurt.

Begin maart publiceerde sportkoepel 
NOC*NSF een manifest waarin het 
kabinet wordt opgeroepen de sport-
wereld zo snel mogelijk weer te openen. 
Natuurlijk willen we weer klimmen en 
weten we dat klim- en boulderhallen 
alle maatregelen hebben getro�en om 
dit op een veilige manier mogelijk te 

maken. Maar omdat versoepelingen 
nog even op zich laten wachten, moeten 
we in de tussentijd creatief zijn om 
toch te kunnen klimmen. Gelukkig kan 
dat zelfs bij veel hallen buiten. En wat 
dacht je van de openbare ruimte? 
Kijk op nkbv.nl/manifest voor alle  
buitentips.

De International Climbing and Mountaineering 
Federation UIAA wil de arbeidsomstandigheden 
voor arbeiders in de trekkingindustrie verbeteren. 
Daartoe startte de UIAA op 19 maart het Mountain 
Worker Initiative (MWI). Met het MWI moet een 
aantal ethische richtlijnen voor arbeiders in de 
trekkingindustrie worden opgesteld, die vervolgens 
wereldwijd, per land of regio kunnen worden 
geïmplementeerd. De coronapandemie toonde 
de behoe�e aan goede primaire en secundaire 
arbeidvoorwaarden in deze industrie nog eens 
nadrukkelijk aan. Met name Nepal is erg a¤ankelijk 
van het wandeltoerisme. Duizenden mensen die 
een inkomen verdienen aan de bergtoeristen 
zitten door de pandemie al een jaar thuis, zonder 
enige inkomsten. Maar ook zonder corona zijn de 
arbeidsomstandigheden er slecht. Via de MWI-
website kun je de ¥lm ‘The Porter; The Untold 
Story at Everest’ bekijken, een ¥lm over een  
Amerikaan die een maand als drager aan de slag 
gaat. In Nepal formeerden de Nepal Mountaineering 
Association (NMA) en de Trekking Agencies’  
Association of Nepal (TAAN) al een nationale 
werkgroep om met het MWI aan de slag te gaan. 
Alle voortgang op zowel internationaal gebied als 
in verschillende landen, wordt gepubliceerd op 
de website van het MWI: theuiaa.org/mountain-
worker-initiative.

De vorstperiode in februari bezorgde  
ijsklimmers natuurijswanden in eigen  
land. Mountain Network Arnhem bouwde 
op eigen terrein een ijswand van 15 meter 
hoog, in een afgedankte elektriciteitsmast. 
Met behulp van oude touwen en netten en 
vele etmalen besproeien, ontstond een 
wand waarop drie dagen volop werd  
geklommen. Zeven van de in totaal negen 
leden van de NKBV Expeditie Academie 
beten het spits af, later gevolgd door  
alpiene instructeurs. Ook paraklimmer Eva 
Mol van Team NL maakte haar eerste meters 
in het ijs. Het Nederlandse IJsklimteam 
Marianne van der Steen en Dennis van 
Hoek klom er drie dagen en ze waardeerden 
de wand met ‘een goede waterijs 6’.  
“De kwaliteit van het ijs was elke dag  
anders, omdat er ’s nachts steeds werd 
gesproeid’, stelt Dennis tevreden vast. In 
totaal maakten zo’n 350 mensen gebruik 
van de Arnhemse wand.
In Venlo kon je klimmen in ijs op de 13 meter 
hoge oude verkeerstoren van klimtuin de 
Fliegerhorst. Na vijf dagen rond de klok 
besproeien, was het drytoolgedeelte daar 
omgetoverd tot ijswand.

Na de euforie over de eerste winter- 
beklimming van de K2 (8611 meter) door 
tien Nepalese klimmers, van wie Nirmal 
Purja zonder gebruik van extra zuurstof, 
sloeg de stemming radicaal om. Nog 
voordat de Nepalezen terug waren in  
het basiskamp overleed de Spanjaard 
Sergi Mingote (49) door een val. Een paar 
dagen later verongelukte de Bulgaar 
Atanas Skatov (42), eveneens door een 
val. Begin februari diende zich een paar 
dagen goed weer aan, waarop een grote 
groep klimmers naar boven ging. Allen 
draaiden in of net boven kamp 3 om, 
behalve de Pakistanen Ali Sarpana (45) 
en zijn zoon Sajid (22). De IJslander John 
Snorri (47) en de Chileen Juan Pablo 
Mohr (33, hij zou 8 februari 34 zijn  
geworden). Door problemen met zijn 
zuurstofapparaat daalde Sajid af. D 
aarna is er niets meer van de drie zeer 
ervaren klimmers vernomen. 

De Italiaanse Tamara Lunger, die naar de 
berg kwam met de Roemeen Alex Gavan, 
was bij de laatste uren van Mingote, die 
na zijn val niet meer bij kennis kwam. 
Omdat Gavan besloot niet meer de berg op 
te gaan, klom Lunger verder met JP Mohr. 
Toen hij vanaf kamp 3 omhoog ging, daal-
de zij af, omdat ze zich onvoldoende ¥t 
voelde. Op Instagram reageerde Lunger, 
voordat ze naar huis vertrok: “Mijn hart 
huilt voor JP, Ali en John. De berg hee� 
deze keer zo veel van me weggenomen. 
Nu lijkt het ook de liefde voor wat ik doe. 
Deze expeditie was het zwaarste wat ik 
ooit heb meegemaakt. Een avontuur dat 
begon als een droom eindigde als een 
nachtmerrie, die me lang zal achtervolgen. 
Vooruitkijken is nu lastig, maar ik doe 
mijn best. Ik laat de K2 achter en probeer 
wat vrede te vinden.” Een interview met 
Tamara Lunger, nog voor ze vertrok naar 
de K2, vind je op pagina 56.

Winter K2: euforie en tragedie

Mountain Worker 
Initiative gestart
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Wat doe je als je als de klimsport je leven is, maar je trainingshal gesloten? 
Klimmers van het Nederlands Team Sportklimmen zoeken samen met hun 
bondscoaches steeds nieuwe manieren om te blijven trainen. De nieuwe 

supplier van het team, het 
Nederlandse merk Crimptonite, 
helpt ze daarbij met duurzame 
houten trainingsproducten die 
ze thuis kunnen gebruiken. 
Lees het gesprek met eigenaar 
Stephan van den Berg op pagina 
13 en kijk voor meer informatie 
op nkbv.nl/crimptonite.

De sport weer in beweging

Nederlands Team eindelijk 
weer internationaal

Klimmuur 
Spaarnwoude
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Line van den Berg drytoolt D11

Al een tijdje wilde Nederlands Team atleet Leto Cavé 
weten of hij een 9e graads route kon projecten in de  
rotsen. Waar normaliter zijn leven in het teken stond van 
trainen voor competities, had hij afgelopen zomer door 
de annulering van het wedstrijdseizoen meer tijd voor 
buiten klimmen. Het resultaat en de weg daarnaartoe 
kun je nu bekijken in de video op nkbv.nl/underground.

Video 
Underground
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Leto Cavé klimt  
Underground (9a)  
in Arco.

IJsklimmen in Venlo.

IJsklimmen  
in Arnhem.
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Wat betekent samenwerken met het Nederlands 
Team voor jou?
“We willen samen optrekken in de ontwikkeling 
van betere trainingsmogelijkheden door 
betere producten. We gaan met de atleten 
van het team afstemmen wat hun speci¥eke 
behoe�es zijn. Fysiotherapeut Mathieu Ceron 
is goed in het behandelen en voorkomen van 
klimblessures, dus die weet ook wat goed is. 
Zo gaan we het team naar het volgende niveau 
helpen. Sinds kort heb ik een gerobotiseerde 
freesmachine. Daarmee kan de productie 
omhoog, maar kan ik ook complexere hang-
boards maken die voorheen niet mogelijk 
waren.” 

Hoe kwam de samenwerking met de NKBV  
tot stand?
“Sinds boulderhal Sterk zijn deuren opende 
in Utrecht ben ik daar routebouwer. Doordat 
dit mijn thuisbasis is als ik in Nederland ben 

Duurzame trainingsattributen voor het Nederlands Team Sportklimmen

Meer mogelijkheden  
met betere producten
Hallen gesloten, klimgebieden op slot. Al ruim een jaar hangt tout klimmend 
Nederland thuis aan bordjes en greepjes. Het Nederlands Team Sportklimmen 
traint sinds begin februari met de duurzame houten trainingsmaterialen van 
het Nederlandse bedrijf Crimptonite van Stephan van den Berg. De nieuwe 
hofleverancier gaat helpen met de ontwikkeling van het team.

Tekst Rien Jans  Beeld Crimptonite

en de NKBV hier ook traint, kwam ik in contact 
met Mathieu en bondscoach Michiel Nieuwen-
huijsen, die ik nu al een tijd sponsor. Via hem 
was de link dan ook snel gelegd naar de het 
Nederlands Team.” 

Wanneer begon je je bedrijf?
“In 2018 startte ik het bedrijf, maar bordjes 
maken deed ik al, voor de lol, voor vrienden.  
Ik klim en ben meubelmaker, dus dat ik houten 
klimtrainingsmaterialen maak is niet zo vreemd. 
De vraag nam al wel toe, maar sinds de corona-
uitbraak staat de hele klimwereld op z’n kop en 
is de vraag naar trainingsmateriaal geëxplodeerd. 
Onze verkoop is ongeveer verviervoudigd.” 

Hoe ziet het Crimptonite-imperium eruit?
“Ik heb een werkplaatsje in Benschop en een 
in Oostenrijk, waar ik de hel� van de tijd woon, 
maar ik wil me, nee, ik moet me gaan concen-
treren op één plek en dat wordt Nederland. Ik 

doe de productie, de acquisitie, administratie, 
webshop, kortom bijna alles zelf. Mijn vriendin 
die in Nederland woont, werkt soms ook mee. 
Mijn markt is Europa: Spanje, Italië, Duitsland, 
Nederland en België. Frankrijk komt eraan. Ik 
rijd nu nog ongeveer zes keer per jaar op en neer 
naar Oostenrijk en ik combineer dat met de 
verkoop en bevoorrading van zo veel mogelijk 
boulderhallen en klimwinkels onderweg, van 
boulderhal Energiehaven in Utrecht tot en met 
de lokale klimshop in de Frankenjura.”

Is dat organogram duurzaam?
“Nee, er moet nu echt iemand bij komen,  
eigenlijk. Maar voor de rest is het bedrijf wel 
duurzaam: massief hout is een duurzaam  
materiaal en onze verpakkingen ook, inclusief 
milieuvriendelijke verf. En zero waste: het afval 
en de afgekeurde hangboards worden omgezet 
in grepen en nog kleiner afval gaat hier de 
verwarmingsinstallatie in.” 

Heb je nog tijd om te klimmen?
“Mwah. Hier in het Maltatal is het goed  
boulderen, sport- en alpien klimmen, maar  
dat schoot er wel wat bij in dit jaar. En deze 
winter was extreem, met veel sneeuw,  
waardoor klimmen wat lastig is. Daarom  
ben ik maar gaan toerskiën. Ook leuk toch?”

Stephan prepareert 
een serie ultra light 

boards.
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Stephan in de sector Hochsteg in het 
Maltatal, ‘A bridge too far’, 8b/+.


